

VTC為電動車行業培育專才 回應綠色運輸發展趨勢

VTC cultivates skilled talents for electric vehicle industry to support green transportation development



環境及生態局早前於IVE電動車維修培訓中心舉行發布會,由局長謝展寰先生公布《公共巴士和的士綠色轉型路線圖》。
The Environment and Ecology Bureau holds a press conference at IVE Electric Vehicles Training Centre earlier, where the Secretary for Environment and Ecology, Mr TSE Chin-wan announces the "Green Transformation Roadmap for Public Buses and Taxis".

減少碳排放是全球關注的重要議題,而綠色運輸更是未來的發展趨勢。香港特區政府致力於2050年實現碳中和,推廣車輛電動化是達成此目標的關鍵舉措之一。職業訓練局(VTC)一直積極支持政府的相關政策,致力培育相關行業專才。VTC在轄下機構成員香港專業教育學院(IVE)青衣校舍設立本港唯一的電動車維修培訓中心,提供職前及在職培訓,以培育合資格的電動車技術人員。

上月,環境及生態局於IVE電動車培訓中心舉行發布會, 局長謝展寰先生公布《公共巴士和的士綠色轉型路線 圖》。主要措施包括資助專營巴士營辦商以及的士 業界購置電動巴士和電動的士,同時鼓勵業界擴展 高速充電椿等充電設施,支援電動車數量的增長。

隨着本地電動車市場蓬勃發展,業界對相關技術人才需求與日俱增。IVE電動車培訓中心現時提供多個電動車維修和充電設施相關的課程,協助在職汽車維修從業員提升有關電動車維修和保養的知識和技能,應對行業的發展需要。

VTC將繼續積極回應社會需求,提供更多高質素的 職專課程,促進香港的可持續發展。 Reducing carbon emissions is top on the global agenda, and green transportation is a significant direction for future development. The Hong Kong SAR Government is committed to achieving carbon neutrality by 2050, and promoting vehicle electrification is among the key initiatives to achieve this goal. VTC has been actively supporting the Government's relevant policies and is dedicated to cultivating industry professionals. VTC has established Hong Kong's only Electric Vehicles Training Centre at the Tsing Yi Campus of its member institution, the Hong Kong Institute of Vocational Education (IVE), providing pre-employment and in-service training to nurture qualified electric vehicle technicians.

Last month, the Environment and Ecology Bureau held a press conference, where Secretary for Environment and Ecology, Mr TSE Chin-wan announced the "Green Transformation Roadmap for Public Buses and Taxis". Major measures include subsidising franchised bus operators and the taxi trades to purchase e-buses and e-taxis, as well as encouraging the industry to expand the provision of charging facilities, such as the fast chargers, to cater for the growth in the number of electric vehicles.

As the local electric vehicle market continues to thrive, there is an increasing demand for skilled talents in the industry. The IVE Electric Vehicles Training Centre offers electric vehicle maintenance and charging related programmes specially designed to equip industry practitioners with electric vehicle knowledge and skills with a view to addressing the industry development needs.

VTC will continue to provide quality VPET programmes in response to the market needs and to support the sustainable development of Hong Kong.



IVE電動車培訓中心設有專業的培訓設施,與行業接軌,有助學生掌握電動車相關的新技術。
The IVE Electric Vehicles Training Centre is equipped with advanced training facilities of industry standards which can help students acquire new skills for the electric vehicle industry.